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Przyszłość Mławianki widzę w jasnych barwach.
100 lat klubu
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W latach 70. i 80. pi?karz M?awianki, potem trener dru?yn m?odzie?owych klubu oraz asystent
trenera w chwili najwi?kszego sukcesu. O m?awskiej pi?ce no?nej rozmawiamy z Miros?awem

https://mlawa.pl/sites/default/files/field_image/article/06%20-%20Miros%C5%82aw%20Strzelec.JPG


Strzelcem.

„My nie mamy Laty z Mielca, ale mamy Mirka Strzelca”. Pami?ta Pan ten okrzyk z trybun?
Oczywi?cie, trudno zapomnie? te has?a. Mocno zapadaj? w pami??. Mieli?my takiego zagorza?ego i
kreatywnego kibica, niestety ju? ?wi?tej pami?ci, je?li dobrze pami?tam nazywa? si? Grabarczyk. On
wymy?la? najró?niejsze przy?piewki. Przyjemnie si? tego s?ucha?o.

A mówimy, doprecyzujmy, o latach 70.
W M?awiance zacz??em gra? dok?adnie w 1971 roku. Podobnie jak wielu ówczesnych i nieco
pó?niejszych zawodników do klubu trafi?em dzi?ki nauczycielowi WF-u z mojej szko?y, z Budowlanki,
panu Romanowi Kuczy?skiemu. On prowadzi? wtedy juniorów. Treningi pod jego okiem przynios?y efekt,
ju? w 1972 roku w wieku 16 lat, zadebiutowa?em w dru?ynie seniorów i w pierwszym meczu zdoby?em
dwie bramki. Wi?c debiut by? ca?kiem udany. Rado?? dla tak m?odego ch?opaka by?a wielka.
Ale warto doda?, ?e te treningi to by?a ci??ka praca. Warunki by?y s?abe. Nie by?o jeszcze stadionu,
grali?my na jedynym wtedy w M?awie boisku przy Mazurskiej. By?o trawiasto-piaszczyste. Nie by?o
ca?ego zaplecza, myli?my si? na zewn?trz pod kranem z zimn? woda. Cz??? ch?opaków rezygnowa?a,
tylko silne charaktery wytrzymywa?y.

Czyli otwarcie stadionu przy ulicy Kopernika w 1974 roku, to by?a zauwa?alna zmiana?
Zdecydowanie! Mieli?my tam do dyspozycji dwa boiska, boczne trawiaste do treningów, no i ekstra
g?ówne boisko na p?ycie. I szatnie z prawdziwego zdarzenia, gdzie mo?na by?o si? przebra? i umy?.
Samo otwarcie stadionu by?o zorganizowane z wielk? pomp?. Zaproszono zespó? naszej ekstraklasy
Gwardia Warszawa, która gra?a wtedy w I lidze. Wielkim zaszczytem by?o zagra? z nimi, tym bardziej,
?e w dru?ynie byli kadrowicze Polski: Ryszard Szymczak, Jerzy Kraska, Bohdan Masztaler – brat
przysz?ego trenera M?awianki Jerzego, by? Stanis?aw Terlecki, tak?e to by?a frajda niesamowita dla
nas, ale i dla ca?ej Mlawy.

Pami?ta Pan wynik tego meczu?
Oj, wysoko przegrali?my, chyba 9:1. Ale wtedy wynik nie by? istotny. Fakt biegania po boisku z takimi
nazwiskami to ju? by?o wyró?nienie. No ale nie da si? ukry?, ?e wtedy nasz poziom nie by? wybitny. To
by?y lata, kiedy grali?my w IV i V lidze.

Wtedy te? na troch? rozsta? si? Pan z naszym klubem.
W 1976 roku, gdy sko?czy?em szko??, dosta?em dwie propozycje zmiany – od II-ligowej Wis?oki D?bicy
i III-ligowej Polonii Warszawa. Ostatecznie, po d?ugim namy?le, g?ównie ze wzgl?du na tradycj? klubu i
mniejsza odleg?o?? do Mlawy, wybra?em Poloni?. Wybór, jak si? okaza?o, by? s?uszny, bo ju? w
nast?pnym toku awansowali?my do II ligi.
W tym samym czasie pan Kuczy?ski zosta? trenerem g?ównego zespo?u M?awianki. Mia? ambitne
plany awansu do III ligi. Po rozmowach z nim wróci?em do M?awy. Po raz kolejny, decyzja by?a dobra,
bo ju? w 1978 wywalczyli?my ten pierwszy historyczny awans do III ligi. To by?o o tyle radosne
wydarzenie, ?e opierali?my si? na zawodnikach urodzonych tutaj, w M?awie, podstawa zespo?u to w 100
proc. wychowankowie trenera Kuczy?skiego. Tak?e sukces by? i jego i nasz.
Ale czasy by?y takie, a nie inne i w 1980 roku trafi?em do wojska i do klubu wojskowego IV-ligowego
?niardwy Orzysz. Jak si? okaza?o to by?a taka wr?cz filia m?awskiego klubu, bo gra?o tam a? 10
ch?opaków z M?awy! A trenerem by? asystent Kuczy?skiego. Wi?c sami swoi. I znowu mia?em
szcz??cie, bo sezon pó?niej awansowali?my do III ligi.

Ja widz? tu pewn? zale?no??, mo?e to jednak nie by? przypadek, ?e wszystkie kluby, w których
Pan gra?, pi??y si? w gór??
Ja wol? mówi? o szcz??ciu (?miech). W 1982 wróci?em do M?awy i do M?awianki i to chyba by?
najlepszy okres, te lata 80. Mieli?my mocny zespó?. Grali?my wi?kszo?? sezonów na III poziomie, a w
latach 87/88 nawet próbowali?my walczy? o awans do II ligi, ale nie uda?o si?. W 1989 niestety



zako?czy?em karier? pi?karsk?. Ci??ko mi by?o pogodzi? prac? i prawie zawodowe uprawianie sportu.

Nie porzuci? pan jednak ca?kowicie pi?ki no?nej.
W latach 90. mia?em przyjemno?? prowadzi? jako trener grupy m?odzie?owe w M?awiance. A w roku
2000 do M?awy przyszed? trener Jerzy Masztaler, cz?owiek o wielkim nazwisku, autorytecie i wiedzy.
Zosta?em jego asystentem. To by?a bardzo udana wspó?praca. W sezonie 2003/2004 wywalczyli?my
pierwszy, historyczny awans do II ligi.

Ten awans to musia?o by? ?wi?to dla ca?ej M?awy?
Na pewno to by?a nieopisana rado??. Dla mnie wspomnienia niezatarte do ko?ca ?ycia i oczywi?cie
wielka satysfakcja, ?e jak?? cegie?k? do tej 100-letniej historii M?awianki mog?em do?o?y?.
Pó?niej niestety, drogi z trenerem nam si? troch? rozesz?y, jeszcze przez 3 lata prowadzi?em grupy
m?odzie?owe, ale w 2007 roku moja wspó?praca z klubem zako?czy?a si?. Wielka przygoda, wspaniali
ludzie, wielkie przyja?nie.

Co wtedy, w sezonie 2003/2004 zdecydowa?o o sukcesie?
Trener i zdolne pokolenie m?awiaków. Akurat trafili?my na ?wietnych zawodników, wi?kszo?? to byli
mieszka?cy naszego miasta. Oczywi?cie te? grupa dzia?aczy, dobre uk?ady z miastem, ale jednak
przede wszystkim potencja? ch?opaków. Historia powtórzy?a si? w ubieg?ym roku. Zespó? oparty na
naszych, m?awskich pi?karzach po 17 latach znowu zdoby? ten upragniony awans. Wielkie uznanie dla
Macieja Rogalskiego, dla jego doskona?ej formy. Dla braci Stryjewskich, dla pozosta?ych zawodników.
Mecze si? ogl?da z prawdziw? przyjemno?ci?. Do tego mamy ambitny zarz?d klubu, z wizj? i
pomys?ami. Przysz?o?? widz? w jasnych barwach.

Obchodzimy w tym roku 100-lecie klubu. Gdyby mia? Pan wymieni? trzy nazwiska, które
wp?yn??y na jego histori??
Ludzi, którzy przyczyniali si? do sukcesów by?o wielu. Ale dla mnie s? to szczególnie Roman Kuczy?ski i
Jerzy Masztaler, obaj ju? niestety nie?yj?cy oraz obecny trener Piotr Rzepka – to cz?owiek, który robi
rewelacyjn? robot?. Przypomina mi swoim podej?ciem Jurka Masztalera. Uda?o mu si? stworzy?
pi?karsk? m?awsk? rodzin?, dlatego jestem spokojny o los naszej dru?yny.

Dzi?kuj? za rozmow?.

Rozmawia?a Urszula Adamczyk
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